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Premierul Florin Cîţu a 
declarat, joi, că partidele 
fac propuneri pentru 
funcţiile de prefecţi, 
secretari de stat, 
subsecretari de stat, dar 
toate trebuie evaluate, 
menţionând că nu 
abdică de la trei principii: 
fără penali în funcţii 
publice, fără conflicte de 
interese și promovarea 
profesioniștilor. 
 „Nu am primit ofertele 
de prefecţi nici de la Cluj, 
nici de la Bihor, nici alte 
oferte de prefecţi. Când 
vor veni, vom putea să 
discutăm despre ele. 
Vorbiţi despre modul în 
care partidele și-au alocat 
aceste funcţii. Vom vedea 
care sunt persoanele 
respective. Vor trebui 
evaluate. Trebuie să spun 
un lucru: partidele propun 

și prefecţi și secretari 
de stat și subsecretari 
de stat, dar toţi trebuie 
evaluaţi. Eu am spus: sunt 
trei principii de la care 
nu abdic - fără penali 
în funcţii publice, fără 
conflicte de interese și 
profesioniști. Pe fiecare 
funcţie, mă uit la fiecare 
persoană la aceste criterii. 
Să presupunem că îmi 
scapă cineva și aflăm 
informaţia după aceea, 
imediat îl voi retrage. Deci 
nu ne jucăm cu așa ceva în 
acest mandat”, a precizat 
Cîţu, la Digi24. El a spus că 
sunt negocieri la nivel de 
coaliţie, dar propunerile 
pe care le primește le 
verifică, pentru a vedea 
dacă sunt profesioniști, 
că nu au probleme penale 
și îndeplinesc criteriile de 
integritate.

„La acest moment mă 
concentrez pe buget, tre-
buie să avem un buget. 
Dacă vrem să avem perfor-
manţă în 2020 trebuie să 
mă concentrez pe buget, 
să avem un buget adoptat 

cât mai curând. Orice alte 
discuţii, eu zic că toate la 
timpul lor.  Ne-am obişnu-
it să avem multe comen-
tarii în spaţiul public, dar 
eu zic că trebuie să ţinem 
de principiul: totul la tim-

pul lui. În momentul în ca-
re voi lua o decizie des-
pre un anumit subiect, 
vom vedea atunci. Eu am 
spus că sunt vicepreşedin-
te al PNL, am o experien-
ţă pe care am acumulat-o 
în aceşti patru ani de zi-
le şi sigur că voi candida 
în Congresul PNL pentru 
o funcţie. Eu cred că pot 
să contribui la vârful PNL 
cu experienţa pe care am 
acumulat-o în această pe-

rioadă”, a afirmat Cîţu, la 
Digi24, întrebat dacă va 
candida pentru şefia PNL. 
Întrebat dacă nu exclude 
varianta unei candidaturi, 
Cîţu a adăugat: „Am spus 
că discutăm toate la tim-
pul lor, acum mă concen-
trez pe buget”. Premierul 
a făcut precizări şi în legă-
tură cu întâlnirile cu şeful 
statului. „Preşedintele este 
cel care a negociat acest 
pachet mare - PRR, es-

te cel care ştie cel mai bi-
ne cum trebuie să fie alo-
cate aceste resurse şi es-
te bine să ai întotdeauna, 
când discutăm zilnic, să ai 
pe cineva care vine cum-
va din afară să vadă cum 
evolează lucrurile. Este un 

lucru foarte bun, este aşa 
numitul fresh eye, nu es-
te o perspectivă nouă. Eu 
am văzut că toţi am bene-
ficiat din aceste discuţii cu 
domnul preşedinte, şi eu 
şi partenerii de coaliţie”, a 
mai spus Cîţu.

Florin  Cîţu va candida în Congresul PNL pentru 
o funcţie, dar deocamdată e concentrat pe buget
Premierul Florin Cîţu a declarat, joi, că va candida 
la Congresul PNL pentru o funcţie în partid, dar 
nu a precizat pentru care, adăugând că în acest 
moment se concentrează pe buget şi „toate la 
timpul lor”. 

„Voi propune coaliţiei, 
luni, ca posturile de con-
ducere să fie cu mandat 
în administraţia publică, 
cu evaluare la trei ani, să 
ai maximum două man-
date, după care trebuie 
să te mişti în cadrul ad-
ministraţiei. Asta înseam-
nă un corp de funcţionari 
publici aşa cum se face în 
toate ţările dezvoltate şi 
cum noi încă nu avem”, 
a arătat premierul, într-
o conferinţă de presă, la 
Palatul Victoria. El a sub-
liniat că prin noua lege a 
salarizării preşedintele ţă-
rii va avea cel mai mare 
salariu din sectorul bu-
getar, iar veniturile vor fi 

acordate în baza perfor-
manţei. „Obiectivul meu 
nu este acela de a elimina 
ceva, este acela de a rea-
şeza modul în care veni-
turile sunt alocate în sec-
torul public. Dorim să fa-
cem această legătură di-
rectă între performanţă şi 
venituri. În acelaşi timp, 
avem şi câteva alte princi-
pii. Unul care a fost enun-
ţat de foarte multe ori în 
spaţiul public, era vorba 
de salariul preşedintelui 
- să fie cel mai mare în 
sectorul bugetar. De aici 
au fost tot felul de excep-
ţii date. Vrem să corec-
tăm aceste excepţii. No-
ua lege a salarizării uni-

tare vrea să facă această 
modernizare”, a spus pre-
mierul. Cîţu a precizat că 
are susţinerea PNL pen-
tru implementarea refor-
melor. „Cu siguranţă, PNL 
este un partid care îşi do-
reşte reformă şi veţi ve-
dea că vom face reformă 
împreună, alături de PNL. 
Aţi văzut liderii PNL care 
susţin reforma şi în spa-
ţiul public, exact în direc-
ţia pe care am enunţat-
o. Noi avem un program 
de guvernare, acolo sunt 
enunţate clar principiile 
pe care vrem să le punem 
la baza acestei societăţi, 
pe care o clădim acum şi 
îmi este clar că am sus-
ţinerea PNL”, a afirmat 
el. Premierul a menţio-
nat că în 2020 România a 
avut una dintre cele mai 
mici rate ale şomajului 
din Uniunea Europeană 
şi cea mai mare creştere 
economică în trimestrul 

IV. „Au fost 1.400.000 de 
oameni în şomaj tehnic - 
sume care au fost plăti-
te de la bugetul de stat. 
După aceea, am ajutat 
revenirea acestora la lo-
cul de muncă, prin plata 
a 41,5% din salariul brut. 
Dacă ne uităm la cifre, 
vedem că nu am pierdut 
locuri de muncă, din con-
tră, rata şomajului a scă-
zut constant anul trecut 
şi avem una dintre cele 
mai mici rate ale şomaju-
lui din Uniunea Europea-
nă - şi faptul că aceste 
efecte nu se văd în eco-
nomie, pentru că avem şi 
cea mai mare creştere din 
UE în trimestrul IV. Deci 
este clar că economia a 
performat, că locurile de 
muncă au rămas. Ne ui-
tăm la consum... venituri-
le au fost acolo. Deci, su-
mele alocate de la buget 
au suplinit acest cost”, a 
precizat Cîţu.

Posturile de conducere  ar urma 
să fie cu mandat în administraţia 
publică, cu evaluare la trei ani

Premierul Florin Cîţu a declarat că 
va propune coaliţiei ca persoanele 
care ocupă posturi de conducere în 
administraţia publică să fie evaluate la 
trei ani şi să poată deţină cel mult două 
mandate. 

Autoritatea Electorală 
Permanentă va prelua, 
în acest an, președinţia 
Asociaţiei Oficialilor 
Electorali din Europa 
(ACEEEO), pentru un 
mandat de un an. Potrivit 
unui comunicat transmis 
luni AGERPRES, AEP 
a deţinut președinţia 
ACEEEO în perioadele 
2007 - 2008 și 2013 - 2014, 
a făcut parte din forul 
de conducere executiv 
în perioada 2013 - 2016 
și a redevenit membru 
în Comitetul Executiv 
al asociaţiei, pentru un 
mandat de trei ani, în data 
de 24 septembrie 2019. 
Președinţia ACEEEO 
va fi preluată de șeful 
AEP în cadrul celei de a 
30-a Conferinţe anuale 
a asociaţiei, care va fi 

găzduită de România, 
în luna septembrie. Tot 
în acest context, se va 
desfășura și Adunarea 
Generală a ACEEEO. Tema 
conferinţei, precum și 
coordonatele principale 
ale organizării celei 
de a 30-a Conferinţe 
anuale a asociaţiei vor 
fi discutate în cadrul 
Comitetului Executiv al 
ACEEEO, care va avea 
loc în data de 25 martie. 
Președinţia ACEEEO 
este deţinută, în prezent, 
de Comisia Electorală 
Centrală a Georgiei. 
ACEEEO este o asociaţie 
regională înfiinţată în 1991 
și cuprinde 25 de state 
din Uniunea Europeană, 
Europa Centrală și de Est. 
AEP este membru de drept 
al ACEEEO din anul 2004.

AEP preia, în 2021, preşedinţia 
Asociaţiei Oficialilor Electorali din 
Europa

Prefecţii şi secretarii de stat trebuie 
evaluaţi


